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Împreună vom fi mai puternici                         
 
 

REVISTA PRESEI 
 

• Se anunță GREVĂ GENERALĂ: România riscă să fie BLOCATĂ, amenință sindicaliștii 
CNSLR - Frăția amenință cu declanșarea unor acțiuni de protest, inclusiv greva generală, dacă până la 1 noiembrie 
2017 autoritățile nu vor accepta propunerile sindicaliștilor de modificare a Legii dialogului social, precizând că nu 
va accepta excluderea componentei sociale din actuala legislație a muncii. 
“Consiliul Național al CNSLR — Frăția, întrunit statutar în ședința de astăzi, 04.09.2017, în prezența 
reprezentanților federațiilor profesionale membre și ai uniunilor județene, analizând stadiul negocierilor dintre 
partea sindicală și reprezentanții Ministerului Dialogului Social, referitoare la modificarea Legii nr. 62 — Legea 
Dialogului social, și-au manifestat profunda nemulțumire față de propunerile formulate de către Ministerul 
Dialogului Social. Atât CNSL — Frăția, cât și celelalte confederații sindicale semnatare ale unui punct de vedere 
comun în ceea ce privește abordarea acestei legislații, consideră că propunerile formulate de partea sindicală sunt 
în acord cu necesitatea corelării echilibrului relațiilor de muncă, absolut necesare asigurării dezvoltării sociale și 
economice a României", se arată într-un comunicat al Confederației sindicale remis redacției STIRIPESURSE.RO. 
În acest context, sindicaliștii susțin că Guvernul României și organizațiile patronale trebuie să înțeleagă că 
federația sindicală nu va accepta niciodată excluderea componentei sociale din actuala legislație a muncii, care 
lasă sindicaliștii fără drepturi. 
"Față de aceste încălcări grave ale principiilor democratice și ca răspuns la încercarea Guvernului de a impune 
modificarea Legii nr. 62, printr-o forțare de situație, mimând un așa-zis proces de negociere cu partenerii sociali, 
Consiliul Național al CNSLR— Frăția a hotărât că, dacă până la data de 01.11.2017, nu vor fi acceptate propunerile 
părții sindicale de modificare a acestei Legi, conform celor înaintate de către confederațiile sindicale 
reprezentative, modificarea Legii nr.153 privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice, precum și 
renunțarea la măsura de transferare a contribuțiilor sociale de la angajator, la angajat va declanșa un program de 
acțiuni de protest, care vor culmina cu greva generală", precizează comunicatul CNSLR Frăția. 
Pe de altă parte, sindicaliștii își exprimă speranța că "dorința partidului aflat la guvernare de a respecta Programul 
social cu care au câștigat alegerile va stimula dialogul responsabil între partenerii sociali", fiind singura modalitate 
de a rezolva problemele sociale. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
• Tudose, atacat dur în Parlament: 'Parcă aveţi prune în gură'/ Dragnea, sfătuit să fugă din ţară 
Premierul Mihai Tudose a prezentat în Parlament starea economiei, dar a avut parte de atacuri dure din partea 
opoziţiei. Deputatul PNL Florin Roman i-a reproşat premierului felul în care vorbeşte. 
"Parcă aveţi prune in gură. Dar nu prune normale, ci prune distilate. Parcă vorbiţi turceşte. Când veniţi în faţa 
parlamentului, rugămintea este să încercaţi să vorbiţi româneşte. 
Sunteţi un premier marionetă, motiv pentru care o să mă adesez adevăratului premier, Liviu Dragea. Sunteţi un 
terorist fiscal. Fug toţi investitorii că azi-mâine veţi impozita şi aerul pe care îl respirăm. Loviţi cu biciul în cei care 
muncesc. 
Vă spun că vî înţeleg: dumneavostră nu vă place la vedere şi faceţi scut în jurul muncii la negru. Premierul ar vrea 
să ţinem banii la ciorăpel. 
V-aş compara cu Ceauşescu, dar cu toată înţelegerea ieşiţi pe minus. Alungaţi în fiecare oră 9 români din ţară. 
Sunteţi un mic copil faţă de Terente. Vă dau un sfat: fugiţi trei ani de zile în Bulgaria. Dar mi-e milă şi de bulgari, 
aşa că mai bine plecaţi pe plajă la Fortaleza, unde vă place mai mult decât în Alexandria", a afirmat deputatul PNL. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
• Tudose: Nu ne atingem de Pilonul II de pensii 
Premierul Mihai Tudose a dat raportul despre starea economiei în faţa deputaţilor, la convocarea liberalilor. 
Românii simt creşterea economică, le-a transmis prim-ministrul parlamentarilor. Şi totdată i-a asigurat că 
Guvernul nu se va atinge de Pilonul II de pensii. 
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 „Pilonul II - am anunțat cu toții că nu ne atingem de el. Banii rămân acolo”, a spus premierul de la tribuna 
Parlamentului. 
„Sunt bani suficienţi, nu este nicio problemă în plata pensiilor. Nu se poate lega noua Lege a pensiilor de bugetul 
de anul acesta. Tot ceea ce înseamnă discuţii pe Pilonul II se face la nivelul Ministerului de Finanţe, al ASF şi al 
CAnei Naţionale de Pensii. S-au descoperit acolo mici probleme în ceea ce priveşte comisioanele luate, mai mult 
decât trebuie, aproape 10 ani”, spusese premierul sâmbătă seara. 
În fața aleșilor, premierul a mai spus că România are cea mai mare creștere economică din UE, 5,8%. 
„Acesta este cel mai bun indicator al bunului mers al economiei”, a spus Tudose, adăugând că bunul mers al 
economiei începe să se simtă în buzunarul românilor. 
El a amintit și că au crescut salariile românilor. 
Prim-ministrul Mihai Tudose a fost convocat în Parlament de PNL pentru a da explicaţii cu privire la situaţia 
economică. Tema dezbaterii politice la care a participat şeful Executivului se numeşte „Atacul Guvernului Tudose 
la adresa economiei româneşti”. 
(Sursa: Digi 24) 
00:00 
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• Modificarea din Codul Muncii care îi revoltă pe angajatori. Sute de mii de români vor avea de suferit 
Angajaţii din România vor bifa de acum ora la care ajung la serviciu, dar şi cea la care pleacă, iar angajatorii nu vor 
mai avea voie să îi ţină peste program dacă nu le plătesc orele suplimentare. O modificare a Codului Muncii 
vizează eliminarea formelor ilegale de lucru de la noi din ţară. 
Angajatorii se revoltă însă şi spun că nu ştiu cum să îi "ponteze", de exemplu, pe cei care lucrează de acasă. 
(Sursa: Antena 3) 
 
• Comisia Juridică din Camera Deputaților, raport favorabil modificării legii privind referendumul 
Comisia juridică a Camerei Deputaților a adoptat luni un raport favorabil propunerii legislative pentru modificarea 
și completarea Legii privind organizarea și desfășurarea referendumului. 
Proiectul prevede că referendumul de revizuire a Constituției trebuie să aibă loc în termen de 30 de zile de la 
adoptarea de către Parlament a inițiativei de revizuire. 
Deputații din Comisia Juridică au decis să fie sesizată Curtea Constituțională în termen de două zile de la data 
adoptării de către Parlament a proiectului de revizuire a Constituției. 
Raportul urmează să intre marți în dezbaterea plenului Camerei Deputaților, care este for decizional în acest caz, 
conform agerpres.ro. 
 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Întâlnire de gradul zero la Ministerul Justiției! Tudorel Toader și Hans Klemm, discuții pe legile justiției 
Ministrul Justitiei Tudorel Toader se întâlneşte marţi, la ora 8.30, cu ambasadorul Statelor Unite la Bucureşti, Hans 
Klemm, la sediul Ministerului Justiţiei, informează news.ro. Întâlnirea are loc la solicitarea diplomatului american, 
în contextul în care Ambasada SUA s-a declarat îngrijorată pentru independenţa sistemului judiciar ca urmare a 
modificărilor propuse de Toader la legile justiţiei. 
Toader a arătat luni, în cadrul unei emisiuni televizate, că se aşteaptă ca diplomatul să-şi motiveze îngrijorarea 
privind numirea procurorilor şefi din România, tocmai având în vedere că nu a propus modelul american, în care 
procurorul general este propus de Senatul SUA. 
“În concret ar fi a treia oară când mă văd cu ambasadorul SUA. La iniţiativa dânsului, nu la iniţiativa mea. Mi-a 
oferit mai multe variante de întrevedere. El şi-a exprimat îngrijorarea , dar eu aş am spus că aş fi vrut şi motivarea 
acestei îngrijorări. Mai e puţin şi o să aflu şi probabil o să întreb. Poate este ingrijorat că în proiectul de modificare 
a legilor justiei nu am propus modelul american, unde procurorul general este propus de către Senat, să avem o 
echivalenţă a procedurilor şi să tindem spre acelaşi standard de democraţie”, a declarat, ironic, Tudorel Toader. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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Ministrul a mai dezvăluit că în precedentele întâlniri, Hans Klemm i-a propus efectuarea unei vizite în statele Unite 
şi, poate că, în întâlnirea de marţi doreşte să discute despre programul acestei deplasări. 
“În precedentele întâlniri m-a invitat să fac o vizită oficială în SUA şi poate mă invită să stabilesc calendarul, voi 
vedea mâine”, a completat Toader la Antena3. 
În continuare, ministrul a arătat că un ambasador poate spune orice, însă Parlamentul trebuie să legifereze ţinând 
cont de specificul naţional. 
“Şi noi avem partea noastră de culpabilitate. Într-un final, un ambasador îşi exprimă o dorinţă, dar noi trebuie să 
legiferăm ţinând cont de specifiicul naţional şi ţinând cont de standardele democratice, menajând toate bunele 
relaţiile cu statele partenere cu care avem poziţii privilegiate, ţinând seama de Constituţie, acelea sunt reperele 
după care trebuie să legiferăm. Cu referire la această procedură de numire a procurorilor de rang înalt. Va dau 
exemple în care numirea o face parlamentul. Nu dau exemplul Albaniei sau Croaţiei, ci o să dau exemplul Angliei, 
unde procurorul general este numit de Parlament şi, în ultimă instanţă, SUA”, a mai arătat Toader. 
În 29 august, Statele Unite au luat cunoştinţă de propunerile Ministerului Justiţiei din 23 august cu îngrijorare 
pentru independenţa sistemului judiciar, a anunţat săptămâna trecută Ambasada SUA la Bucureşti, care i-a 
îndemnat pe toţi actorii executivi, legislativi şi judiciari din România să colaboreze pentru a continua lupta ţării 
împotriva corupţiei şi pentru a asigura credibilitatea instituţiilor sale. 
Ambasada SUA a arătat că Parteneriatul Strategic dintre Statele Unite ale Americii şi România se bazează pe 
angajamentul faţă de valorile democratice, buna guvernare şi consolidarea statului de drept întrucât acestea sunt 
fundamentul pentru creşterea securităţii şi prosperităţii comune. 
În opinia Ambasadei SUA, instaurarea fermă a statului de drept are nevoie de un sistem judiciar puternic şi 
independent, precum şi de procurori independenţi, fără imixtiuni politice. 
"Instaurarea fermă a statului de drept are nevoie de un sistem judiciar puternic şi independent, precum şi de 
procurori independenţi care pot urmări activităţile infracţionale fără imixtiuni politice sau limitări ale actului legal 
de justiţie. Statele Unite au luat cunoştinţă de propunerile Ministerului Justiţiei din 23 august cu îngrijorare 
pentru independenţa sistemului judiciar. Îndemnăm toţi actorii executivi, legislativi şi judiciari din România să 
colaboreze pentru a continua lupta ţării împotriva corupţiei şi pentru a asigura credibilitatea instituţiilor sale", a 
mai transmis Ambasada SUA. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a prezentat, în 23 august, proiectul de lege privind legile justiţiei, el anunţând 
modificări semnificative care vizează statutul procurorilor şi judecătorilor, organizarea judiciară şi cea privind 
Consiliul Superior al Magistraturii (CSM). 
Astfel, procurorul general, adjunctul acestuia şi şefii DNA şi DIICOT vor fi numiţi de Secţia pentru procurori a CSM, 
la propunerea ministrului Justitiei, şi nu a preşedintelui, cum este acum, iar mandatul acestora va fi de 4 ani, şi nu 
de 3 ani, ca în prezent. Şeful instanţei supreme va fi numit în continuare la propunerea preşedintelui. De 
asemenea, magistraţii pensionari nu mai pot fi reîncadraţi. O altă modificare vizează înfiinţarea unei a treia 
direcţii în cadrul Parchetului General, pe lângă DNA şi DIICOT, care va face urmărirea penală în cazul magistraţilor 
suspectaţi de comiterea unor infracţiuni. 
Totodată, soluţiile adoptate de procurori pot fi infirmate motivat de către procurorul ierarhic superior, când sunt 
apreciate ca fiind nelegale sau netemeinice, potrivit modificărilor anunţate. În actuala lege, procurorul superior 
poate infirma o soluţie a unui subordonat doar pentru motive de nelegalitate. 
Potrivit aceloraşi propuneri, Inspecţia judiciară a CSM va trece la Ministerul Justiţiei. De asemenea, magistraţii 
pensionari nu mai pot fi reîncadraţi. De asemenea, o altă propunere este ca la Institutul National al Magistraturii 
(INM) să se prezinte la examen doar candidaţii care au vârsta de peste 30 de ani şi 5 ani experienţă în domeniul 
juridic. 
Propunerile de modificare a legilor justiţiei au provocat critici din partea Ministerului Public, a CSM şi a DIICOT, 
dar şi din partea preşedintelui Klaus Iohannis, care consideră că ele reprezintă "un atac asupra statului de drept" 
şi asupra luptei anticorupţie, iar dacă vor fi adoptate vor "anula" eforturile României din ultimii 10 ani. 
(Sursa: Antena 3) 
 
• Tudorel Toader: Raportul dintre Inspecția Judiciară și CSM nu este unul bine reglat 
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Raportul dintre Inspecția Judiciară și Consiliul Superior al Magistraturii (CSM) nu este unul bine reglat, fiind nevoie 
de o repoziționare a celor două instituții, a afirmat, luni, ministrul Justiției, Tudorel Toader. 
"M-aș bucura dacă opinia publică înțelege sau începe să înțeleagă ceea ce spuneam (...) la debutul mandatului 
meu de ministru, faptul că în România justiția scârțâie din toate încheieturile și că trebuie resetată, readusă pe 
făgașul ei normal, readusă în parametri constituționali. Ce trebuie sau ce cred eu că se poate înțelege din cele 
petrecute la CSM este faptul că ceva scârțâie și acolo, este faptul că, precum am propus un proiect de modificare 
a legilor justiției, raportul dintre Inspecția Judiciară și Consiliul Superior al Magistraturii nu este unul bine reglat, 
cele două entități nu sunt bine poziționate", a declarat Toader la Antena 3. 
În opinia sa, propunerea pe care a făcut-o de preluare a Inspecției Judiciare la Ministerul Justiției ar fi cea mai 
bună soluție pentru a se asigura independența instituției. 
"Câtă vreme CSM-ul, care reprezintă corpul celor 7.000 de magistrați (...) care înfăptuiesc justiția, care reprezintă 
puterea judecătorească în România, câtă vreme CSM-ul, garantul independenței justiției, adoptă regulamentul de 
organizare, de funcționare a Inspecției Judiciare, câtă vreme CSM-ul trebuie să valideze rezultatele controlului 
efectuat de către Inspecția Judiciară, am mari rezerve asupra faptului că Inspecția Judiciară este cu adevărat 
independentă, dovadă ceea ce s-a petrecut. Mai simplu, inspectorii de la Inspecția Judiciară controlează anumiți 
procurori, că sunt din DNA sau din Parchetul General, procurori care fac parte din putere și din cei 7.000 de 
magistrați, după care trebuie să meargă la CSM-ul format din judecători și procurori care să îi valideze rezultatele 
evaluării, rezultatele inspecției, adică, eu sunt controlat pe de o parte de către Inspecția Judiciară, eu îi fac 
regulamentul și validez rezultatele Inspecției Judiciare, dovada cea mai simplă și cea mai clară, după mine, a 
faptului că nu acolo este locul Inspecției Judiciare, chiar dacă unii au spus deja, vor spune în continuare că este 
bine așa, că dacă Inspecția Judiciară vine la Ministerul Justiției se politizează", a argumentat ministrul Justiției. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Toader: MCV ne recomandă să găsim proceduri transparente de numire a procurorilor de rang înalt 
Comisia Europeană a recomandat României, prin Mecanismul de Cooperare și Verificare (MCV), să găsească 
proceduri transparente pentru numirea procurorului general și a procurorilor-șefi de la DNA și DIICOT, a afirmat 
luni ministrul Justiției, Tudorel Toader. 
"Știți care este prima recomandare? Instituirea unui mecanism transparent, la adăpost de ingerințe politice, de 
numire a procurorilor de rang înalt. Procedura de numire a procurorilor vine de 12-13 ani de zile. Din moment ce 
MCV-ul, sub imperiul legii în vigoare, prin care ministrul propune, CSM-ul avizează și președintele numește, dar 
poate să nu țină cont de avizul CSM-ului (...), ne recomandă să găsim proceduri transparente, la adăpost de 
ingerințele politice, înseamnă că este o problemă la nivelul actualei reglementări, pe care noi vrem să o 
îmbunătățim și să o adaptăm acelor recomandări", a declarat Toader la Antena 3. 
În opinia sa, toate recomandările Comisiei Europene ar putea fi îndeplinite până la sfârșitul acestui an, astfel încât 
în 2018 să se obțină ridicarea MCV. 
"Noi suntem încă sub monitorizarea acelui MCV, avem în perioada 18-20 septembrie (...) vizita de monitorizare 
care e planificată de la începutul anului (...). MCV-ul, sigur, eu exprim o doză de optimism ca să fie ridicat la 
începutul lui 2018, pentru faptul că sunt 12 recomandări pe care le avem de îndeplinit (...) și de când sunt 
ministru, și anterior, s-au făcut toate diligențele pentru îndeplinirea acelor recomandări", a mai spus ministrul 
Justiției. 
 
• Toader dă cărțile pe față în cazul numirii şefilor de parchete: De ce vrea să îl EXCLUDĂ pe Klaus Iohannis din 
procedură 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat luni seară, la Antena3, că preşedintele României este cel mai votat 
om din ţară, dar cel mai politic, precizarea fiind făcută în contextul excluderii şefului statului din procedura de 
numire a şefilor de parchete. 
„Preşedintele este cel mai votat, dar cel mai politic. Noi suntem încă sub monitorizare MCV. Prima recomandare 
(c.n. MCV) este instituirea unui mecanism transparent de numire a procurorilor de rang înalt. Din moment ce 
MCV ne recomandă să găsim o procedură transparentă, departe de ingerinţele politice, înseamnă că e o problemă 
la nivelul actualei reglementări, pe care noi vrem să o îmbunătăţim”, a declarat Tudorel Toader, la Antena 3.  
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(Sursa: Antena 3) 
 
• Tudorel Toader, la Sinteza zilei: Mă gândesc să propun şi eu ca procurorul general să fie propus de Senat, ca în 
SUA 
 
Ministrul justiţiei, Tudorel Toader, a afirmat, într-un interviu acordat în exclusivitate lui Mihai Gâdea, la Sinteza 
zilei, de la Antena 3, că ar putea lua în calcul să propună ca procurorul general al României să fie propus de către 
Senat, ca în Statele Unite, în contextul întâlnirii de marți dimineață cu ambasadorul Hams Klemm. 
"Poate că este îngrijorat de faptul că (...) nu am propus sistemul cel mai democratic, din Statele Unite, prin care 
procurorul general este numit de către Senat. Şi atunci, dacă este să spulberăm îngrijorarea, mă gândesc să 
propun şi eu ca procurorul general din România să fie propus de către Senat, să avem o echivalenţă a procedurilor 
şi să tindem şi noi spre acelaşi standard de democraţie", a declarat Toader. 
 
Tudorel Toader a adăugat că, în opinia sa, nu este atât de important cine îl propune sau îl numeşte pe procurorul 
general, esenţial fiind ca acela care ocupă funcţia să fie complet independent.  
 
”Până la urmă, dacă vrem să privim lucrurile în chip riguros, într-o societate normală, cu comportamente, 
conduite normale, nici nu ar trebui să conteze cine numeşte, ar trebui ca procurorul general să aibă deplină 
autonomie în îndeplinirea atribuţiunilor, să nu aibă dependenţe de ceilalţi, să aibă conştiinţa necesităţii 
îndeplinirii după Constituţie a obligaţiilor pe care le are. Procurorul general, că e numit de preşedinte, de 
Parlament, de ministru, de CSM, e procuror general, cu aceleaşi atribuţii pe care trebuie să şi le îndeplinească", a 
precizat Tudorel Toader. 
(Sursa: Antena 3) 
 
• Firmele acuză: Măsurile Guvernului vor bloca economia 
Oamenii de afaceri critică în termeni duri măsurile fiscale anunţate de Guvern. Deşi premierul spune că măsura 
privind contul de TVA va aduce mai mulţi bani la buget, antreprenorii cred că, de fapt, va bloca economia. În 
altă ordine de idei, companiile se tem că ideea puterii de a majora acciza la carburanţi, va provoca scumpiri în 
lanţ. 
ste 97% dintre firmele din România cred că introducerea plăţii defalcate a TVA ului va afecta negativ activitatea 
lor. 
„Va creşte birocraţia prin faptul că se va dubla numărul de plăţi, iar autorităţile vor avea de făcut verificări 
suplimentare. În plus, o parte din banii firmei vor fi blocaţi şi vor avea costuri bancare suplimentare cu noul cont 
pentru TVA”, relevă un sondaj. 
„Contul de TVA o să blocheze ţara, economia ţării. E o idee proastă care le-a fost vândută ca o soluţie pentru 
creşterea veniturilor bugetare, dar care va face foarte mult rău”, avertizează Gabriel Biriș, avocat specializat pe 
fiscalitate. 
„20% din banii pe care îi deţine o firmă vor fi blocaţi într-un cont. Gândiţi-vă la un chioşc care vinde de 100 de lei. 
19 lei din acei bani vor trebui depuşi într-un cont de TVA, în speranţa că, în termen de 5 zile va veni cineva de la 
ANAF şi îi va da voie să facă decontul de TVA. O să vedeţi că această măsură va bloca economia”, spune și fostul 
ministru Florin Jianu, în prezent președinte al Consiliului Național al IMM-urilor. 
Oamenii de afaceri cred că evaziunea este încurajată mai curând de lipsa unui sistem informatizat eficient, care să 
uşureze plata şi colectarea contribuţiilor la buget. 
„Încă fac socoteli pe fişă contabilă. Şi extrasele de cont se dau pe nişte hârtii, pe nişte fiţuici aşa lungi. Şi cu un 
creion legat acolo scrii: Am primit un exemplar”, explică Florin Jianu. 
Şi majorarea accizei la carburanţi va lovi mediul de afaceri, spun reprezentanţii IMM urilor. Peste 85% dintre firme 
spun că vor urma scumpiri în lanţ la toate produsele de pe piaţă, iar peste 83% cred că vor creşte în primul rând 
costurile de transport. 
„Nu ştiu de unde şi în ce fel să mai strângă banii, fac tot felul de jonglerii pe pielea noastră!”, spune revoltat Liviu 
Rogojinaru, secretar general al Consiliului Național al IMM-urilor. 
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Scumpirea carburanţilor va fi făcută în două etape, de la 15 septembrie şi 1 octombrie, de fiecare dată cu câte 19 
bani. 
Efecte negative din contul de TVA 
97,5% creşterea birocraţiei 
89,9% blocarea banilor 
86,2% costuri bancare suplimentare 
Efecte negative din creşterea accizelor 
85,1% scumpiri în lanţ 
83,3% creştere costuri tranasport 
54,1% afectarea locurilor de muncă 
(sursa: sondaj CNIPMMR) 
(Sursa: Digi 24) 
 
• Cum vrea ministrul Doina Pană să descurajeze mafia lemnului 
Tăierile ilegale de arbori vor fi pedepsite mai aspru. Este propunerea ministrului apelor şi pădurilor pentru 
descurajarea mafiei lemnului. Invitată la emisiunea „În faţa ta”, Doina Pană a declarat că va cere acest lucru în 
Parlament atunci când va fi discutat pachetul de legi pentru justiţie. În acest moment, pedepsele prevăzute de 
lege, pentru astfel de fapte, sunt între 2 şi 7 ani. 
Ministrul spune că mafia lemnului nu s-a potolit, dar a scăzut în intensitate în ultimii trei ani. 
Realizator: Să înțelegem că deodată mafia lemnului s-a potolit și acum pădurile sunt lăsate în pace? 
Doina Pană: Nu, nu s-a potolit, dar a scăzut în intensitate foarte mult, vorbesc despre ultimii trei ani. 
Realizator: Dar ce-au făcut, doamnă, au emigrat prin alți codri? 
Doina Pană: Probabil. Nu știu. Vreau să vă dau un exemplu. Știți, celebra firmă Schweighofer, care a fost în centrul 
unui scandal uriaș legat de tăierile ilegale și la ora actuală.... 
Realizator: Stați puțin, nu firma asta taie ilegal, tăiau oamenii prin păduri.... 
Doina Pană: Da, încuraja, încuraja. Dar vreau să vă spun că la ora actuală a ajuns să importe un milion jumate de 
metri cubi de lemn, tocmai datorită investițiilor pe care le-a făcut în România, pentru că nu mai poate prelua lemn 
tăiat ilegal. 
Ministrul a povestit că a existat un lobby foarte puternic, iar momentul crucial în Parlament când a putut trece 
noul Cod silvic a fost acela în care a prezentat deputaților din comisia pentru agricultură filmări cu camera ascunsă 
 – făcute de un ONG american de mediu la Schweighofer– din care reieșea că firma austriacă încurajează 
achiziționarea de lemn tăiat ilegal, ba chiar dădea bonusuri pentru acest lucru. Doina Pană susține că acesta a fost 
momentul în care toți deputații, indiferent de tabăra politică, au fost convinși să voteze noul Cod silvic. 
Ministrul a arătat că datorită unor măsuri coroborate, potrivit Curții de Conturi, s-a ajuns în trei ani de la 8,8 
milioane de metri cubi la doar 0,4 milioane de metri cubi de pădure tăiată ilegal. 
Ministrul recunoaște însă că pedeapsa pentru tăiere ilegală de arbori ar trebui să crească. 
În paralel ar vrea ca pădurarii – care în prezent au un salariu de 1.000 de lei – să câștige decent, iar la cea mai 
mică abatere să plece din sistem, pentru a nu mai fi tentați să colaboreze cu mafia tăierilor ilegale de arbori. 
A fost o mafie transpartinică, la toate nivelele și s-a furat și la scară mare, și la scară mai mică, cu căruțele, spune 
ministrul apelor și pădurilor despre ceea ce a dus la tăierile masive de păduri. Nu știe câți dintre reprezentanții 
acestei mafii au ajuns în Guvern sau în Parlament, dar nu neagă că a existat o complicitate, pentru că nu s-au luat 
măsuri radicale ani de-a rândul. 
„E o complicitate și între poliție, și între pădurari și dacă eu aș veni cu personal în plus poate că n-aș face decât să 
împart mita între mai mulți. Și atunci m-am gândit așa: îmi trebuie un sistem care să nu depindă de factorul uman 
și să merg pe ideea: când nu se mai taie ilegal? Când n-au cum valorifica, când n-au cui vinde. De când nu mai poți 
negocia cu polițistul? De când există radarul. Deci, îmi trebuia un sistem tehnic, care să-i împiedice să se facă că 
nu văd ceea ce ar trebui să vadă”, a explicat Doina Pană cum s-a născut ideea „Radarului pădurilor”. 
„Pentru evaziune fiscală bani îi recuperezi, dar arborele nu mai poți. Plantezi și crește în 80 de ani. Văd o crimă 
mult mai mare să tai ilegal. Pachetul de legi care se referă la Codul penal și Codul de procedură penală va veni 
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spre Parlament. Pachetul de legi ale justiției. În comisii, o să mă pronunț pentru asta (creșterea pedepselor 
pentru tăierea ilegală de lemn – n.r.)”, a promis ministrul apelor și pădurilor. 
Doina Pană a explicat că „jaful pădurilor” s-a petrecut din momentul retrocedărilor, pentru că retrocedările au 
fost făcute deficitar, fără o legislație care să le însoțească. Tăierile masive au avut loc în pădurile private, nu în cele 
de stat, spune Doina Pană. 
Totuși, un moratoriu asupra tăierilor de arbori în România nu ar fi potrivit, consideră Doina Pană. Ea spune că în 
timp, arborii își pierd calitățile; pădurea se regenerează într-un ritm mai alert decât tăierile legale și are specificul 
ei în fiecare țară. În plus, industria mobilei din România – cu lemn din România - face în prezent export de peste 2 
miliarde de euro, fiind printre cele mai competitive extern și reprezentând cam 5 la sută aport la PIB. Lucrează în 
această industrie cam 150.000 de oameni. „Or, doar pentru un moft, că dă bine...nu e nevoie” de un moratoriu, a 
spus Doina Pană. 
Măsurile de coerciție trebuie îmbinate cu o schimbare de mentalitate, a mai arătat Doina Pană, care o oferit 
exemplul Germaniei, cea care, după ce și-a tăiat complet pădurile, le-a regenerat, dar apoi a oferit copiilor o 
educație aplicată, la fața locului, pentru a le explica de ce e o crimă să tăi un copac. 
Ministrul Doina Pană – care în urmă cu ceva timp a reținut atenția presei cu o declarație privind necesitatea 
știrilor pozitive – a adus telespectatorilor Digi24 două astfel de informații: nu se mai fac tăieri la ras, iar tăierile 
ilegale au scăzut de la 8,8 milioane de metri cubi la 0,4 milioane. Ea le-a transmis oamenilor să stea liniștiți și le-a 
dat asigurări că dezastrul care s-a întâmplat până în 2013 nu mai continuă la ora actuală. În finalul emisiunii, a 
explicat și cum s-a născut ideea știrilor pozitive, de ce le vede necesare și cine poate reglementa ce este o știre 
pozitivă. 
Urmăriți interviul integral aici. 
(Sursa: Digi 24) 
 
• Întâlnire Tudose - Grindeanu, la Palatul Victoria (surse) 
Prim-ministrul Mihai Tudose a avut o întâlnire, luni, la Palatul Victoria, cu fostul premier Sorin Grindeanu, au 
declarat, pentru AGERPRES, surse oficiale. 
Conform surselor citate, discuțiile nu ar fi vizat o posibilă funcție pe care fostul șef al Executivului ar urma să o 
ocupe. 
Pe 24 august, premierul Tudose afirma, la Antena 3, că a vorbit cu Sorin Grindeanu despre posibilitatea să i se 
ofere acestuia o funcție. 
"Da, am vorbit la nivel și personal, și politic, și într-o echipă de partid, fiindcă totuși Sorin Grindeanu a fost 
premierul României șase luni de zile..., cu un bagaj de informații acum și cu o experiență care pot fi folosite pentru 
România. Și, da, avem o discuție în acest sens cu domnia sa. E o discuție destul avansată, așteptăm ca domnia sa 
să se întoarcă, este într-o deplasare cu familia, și cred că la începutul săptămânii îl vom așeza cumva. Eu cred că 
poate fi un element util pentru țară ", declara Mihai Tudose, întrebat dacă i se va oferi fostului premier un post de 
diplomat. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Majorare ROBOR: Creditele în lei se scumpesc 
Indicele Robor la 3 luni, în funcție de care sunt calculate dobânzile la cele mai multe credite în lei, a urcat la 
0,92%. 
Indicatorul Robor la 3 luni, în funcție de care sunt calculate dobânzile la cele mai multe credite în lei, a urcat până 
la 0,92% pe an, nivel maxim din 5 mai, de la 0,90% în ședința precedentă, arată datele Băncii Naționale a 
României (BNR), potrivit Profit.ro. Robor la 3 luni este indicatorul principal în funcție de care sunt calculate 
dobânzile variabile la creditele în lei. În acest an, Robor la 3 luni a atins un nivel maxim, de 0,93%, în 3 mai, pentru 
ca ulterior să se mențină sub pragul de 0,9%. În același timp, Robor la 6 luni a urcat la 1,12% de la 1,08%. Evoluția 
dobânzilor pe piața monetară este de obicei corelată cu evoluția randamentelor la titlurile de stat. Dobânzile 
interbancare au scăzut puternic anul trecut, iar Robor la 3 luni a înregistrat în septembrie și în octombrie 2016 un 
nivel minim istoric de 0,68% pe an. Dobânzile au reintrat pe o traiectorie ascendentă de la finalul lunii octombrie 
2016, chiar dacă s-au oprit, o lungă perioadă, între 0,8% și 0,9%, pentru Robor la 3 luni. 
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ROBOR (Romanian Interbank Offer Rate) reprezintă rata medie a dobânzii pentru creditele în lei acordate pe piața 
interbancară și este stabilită de către BNR. Indicii cei mai utilizați de bănci pentru stabilirea nivelului dobânzilor 
variabile sunt ROBOR 3M și ROBOR 6M. 
(Sursa: Digi 24) 
 
• Rolul României ca stat candidat OCDE și susținerea parcursului european al statelor Balcanilor de Vest, discutate de 
Meleșcanu la Bled 
Rolul României ca stat candidat la Organizația pentru Cooperare și Dezvoltare Economică (OCDE) și susținerea 
acordată parcursului european al statelor din Balcanii de Vest s-au numărat printre temele discutate luni de 
ministrul de externe, Teodor Meleșcanu, în cadrul unor întâlniri în marja participării la Forumul Strategic de la 
Bled, în Slovenia. 
Discuțiile din cadrul întrevederii ministrului român de externe, Teodor Meleșcanu, cu secretarul general al 
Organizației pentru Cooperare și Dezvoltare Economică, Angel Gurria, s-au axat pe evoluția procesului de 
extindere a organizației, implicit pe posibilitatea ca România să primească invitația de a demara negocieri de 
aderare la OCDE, informează un comunicat al Ministerului Afacerilor Externe (MAE) transmis AGERPRES. 
Ministrul Teodor Meleșcanu a prezentat, în acest context, atuurile candidaturii României, cu accent pe 
determinarea politică și îndeplinirea criteriilor de evaluare stabilite la Conferința ministerială a OCDE din luna 
iunie a acestui an. Secretarul general al OCDE a încurajat continuarea participării la activitatea structurilor OCDE și 
dialogul cu țările membre în vederea pregătirii condițiilor pentru o decizie favorabilă a Consiliului OCDE 
referitoare la candidatura României, arată sursa citată. 
Șeful diplomației române a avut, de asemenea, o întrevedere cu ministrul de stat pentru afaceri externe al 
Republicii India, M. J. Akbar, ocazie cu care au fost trecute în revistă proiectele de interes de pe agenda relațiilor 
bilaterale româno-indiene. O atenție specială a fost acordată acțiunilor politico-diplomatice din perioada 
următoare, precum și celor preconizate în anul 2018, când România și Republica India vor celebra 70 de ani de la 
stabilirea relațiilor diplomatice. Dialogul a reliefat interesul deosebit al celor două părți pentru extinderea și 
diversificarea cooperării, mai ales pe dimensiunea economică. Cei doi oficiali au salutat cooperarea foarte bună în 
cadru multilateral, inclusiv la nivelul ONU. 
Întrevederea cu omologul macedonean, Nikola Dimitrov, a fost prima întâlnire a celor doi miniștri de externe. Cu 
această ocazie, a fost analizat stadiul relațiilor bilaterale iar ministrul român de externe a felicitat Republica 
Macedonia pentru eforturile reînnoite în planul reformelor interne, care vor facilita avansarea parcursului 
european și a oferit asigurări privind deschiderea României de a acorda asistență Republicii Macedonia în acest 
proces. 
Ministrul român a exprimat speranța unor evoluții care să grăbească ritmul aderării la NATO, în beneficiul 
stabilității și securității întregii regiuni și al Europei în ansamblu. Cei doi demnitari au discutat inclusiv aspecte 
privind evoluțiile regionale, punctându-se necesitatea folosirii de către statele din Balcani a relansării 
angajamentului NATO și UE pentru această regiune. 
Întrevederea bilaterală cu Aleksandar Andrija Pejović, ministrul afacerilor europene din Muntenegru și 
negociator-șef cu UE, a prilejuit o evaluare a stadiului procesului de aderare a Muntenegrului la UE, precum și a 
asistenței tehnice pe care România o poate acorda Muntenegrului. Ministrul Meleșcanu a felicitat Muntenegru 
pentru deschiderea unor noi capitole în negocierile de aderare cu UE, precum și pentru eforturile de 
implementare a reformelor pentru avansarea pe calea aderării europene. 
Demnitarul muntenegrean a transmis aprecierea pentru susținerea constantă acordată de România pe acest 
palier și a exprimat convingerea că în viitorul apropiat vor fi înregistrate evoluții concrete cu privire la colaborarea 
bilaterală în domeniul aderării, mai precizează MAE. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Senat: Exportul de lemne de foc, interzis pentru trei ani 
Senatul a adoptat, în ședința plenului de luni, în calitate de primă Cameră sesizată, o propunere legislativă prin 
care exportul de lemne de foc este interzis pentru trei ani. 
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Propunerea legislativă are ca obiect de reglementare interzicerea exportului de lemne de foc cu diametrul de 
maximum 20 de centimetri până la 4 metri lungime, pentru o perioadă de maximum trei ani. 
Inițiată de un grup de parlamentari preponderent PNL, propunerea legislativă a fost adoptată de Camera 
superioară a Parlamentului cu 91 de voturi pentru și o abținere, după ce senatorii au votat împotriva raportului 
comun de respingere al Comisiilor economică și de mediu. 
Senatorul PMP Traian Băsescu a afirmat că există "o criză a lemnului de foc", dar că forma propunerii legislative 
este deficitară, motiv pentru care a anunțat că susține o altă inițiativă legislativă, aflată în circuit parlamentar, 
care reglementează problema lemnului de foc prin modificarea unui articol din Codul silvic. 
La rândul său, senatorul USR Vlad Alexandrescu a solicitat retrimiterea propunerii legislative la comisie, dar plenul 
a respins cererea prin vot. 
"Este o situație excepțională prin care se anticipează că în acest an nu se va putea acoperi din recolta de lemn de 
foc necesarul pentru încălzirea celor 3,6 milioane de gospodării (care se încălzesc cu lemne — n.r.). Cele două 
inițiative legislative trebuie tratate separat. (...) Este vorba de două lucruri diferite. (...) Această inițiativă 
legislativă are vicii care pot fi însă corijate la Camera decizională (Camera Deputaților — n.r.)", a declarat liderul 
grupului PSD din Senat, Șerban Nicolae, motivând susținerea senatorilor social-democrați pentru un proiect de 
lege al parlamentarilor PNL. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• EXCLUSIV Lege modificată în defavoarea statului român: Cumpărăm arme din SUA, dar am renunțat la 
investiții americane de 4 miliarde de dolari | DEZVĂLUIRE ROMÂNIA LIBERĂ 
Contractele de armament prin care România cumpără de la Statele Unite ale Americii sistemele de rachete 
„Patriot“ și HIMARS, în valoare de 5,15 miliarde dolari, nu beneficiază de offset. Adică, americanii nu mai sunt 
obligați de lege să investească în economia românească și în crearea locurilor de muncă minimum 80% din 
valoarea contractelor. 
Motivul? Guvernul Cioloș a modificat legea offset în defavoarea statului român, astfel încât contractele încheiate 
la nivel de guverne să nu mai beneficieze de măsuri compensatorii. 
Inițiatorii acestei modificări legislative au fost Costin Borc și Mihnea Motoc. Primul a fost vicepremier și ministru 
al Economiei, iar celălalt – ministrul Apărării. În plus, nici Guvernul Tudose, controlat din umbră de liderul PSD, 
Liviu -Dragnea, nu dă dovadă de transparență și nici nu respectă Legea achizițiilor publice în ceea ce privește 
cumpărarea celor două sisteme de rachete de la americani.  
(Sursa: Romania Libera)  
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